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Míg községünk 800 éves múlttal rendelke-
zik, a világhálón természetesen csak nem-
rég jelentünk meg.  2005 júliusától olvas-
hatnak rólunk a net-en ide tévedők. A né-
hány röpke év alatt világszerte közismert-
séget szerzett Google kereső már jó ideje 
ezt a lapot adja ki a cserkút-találati lista 
első helyén. Ezt csodálatos eredménynek 
gondolom, amit egy képzeletbeli esettel 
próbálnék bizonyítani. Mondjuk a Föld 
másik felén egy élénk érdeklődéssel megál-
dott diák olyan helyet keres, ahol középko-
ri templom, medvehagyma és uránérc elő-
fordulás található. Ezen kevésszámú he-
lyek egyike Cserkút lesz. Nem kell mást 
tenni,  mint beír ja a gépébe: 
www.cserkut.hu, és máris egy csomó in-
formációt kap a távoli helyről. (Remélem a 
Münchausen báró módjára előkapott pél-
da humorát Önök értékelni tudják…) 
Községünk hivatalos weblapjának első 
megvalósítása Csabai Zoltánnak, falunk 
önzetlen lakójának köszönhető, aki ön-
szorgalomból fáradozott a feladattal. Ezút-
tal is köszönet érte! Legsikeresebbnek a 
fórum bizonyult, két és fél év alatt 1105 
esetben keresték meg közölnivalóval olva-
sói.  Nekem kedves volt ez a hely, fontos 
része új keletű cserkúti lokálpatriotizmu-
somnak. 

A világháló rohamléptekkel fejlődik, az 
utóbbi években is új technológiákkal gaz-
dagodott. A web2-től hangos a szaksajtó – 
érdemes a mezei felhasználóknak is felfi-
gyelni rá. E kihívásnak eleget téve szintén 
helyi, cserkúti szerzőt sikerült találnunk – 

webmesterünk 2008 márciusától Németh 
István, akit újabban közcélú Internet állo-
másunk felügyelőjeként ismerhettek meg – 
elsősorban a fiataljaink. Az új cserkut.hu 
webhely már elérhető, és egy-egy különálló 
blog és fórum oldallal gazdagodott. 

Legyenek vendégeink itt is! 

[kalaci] 

A honlap szolgáltató jellegét erősítendő, egy 
apróhirdetés rovat és telefonkönyv is műkö-
dik.  
Hirdetni lehet ingatlant, ingóságot, mező-
gazdasági terméket, stb. és van külön baba
-mama szekció. Akinek van internetkapcso-
lata, önállóan feladhatja hirdetését egy re-
gisztrációt követően, aki ilyen lehetőséggel 
nem rendelkezik, hozzám fordulhat segítsé-
gért. 
A telefonkönyvben szintén lehetősége nyílik 
szerepelni azoknak is, akik valamilyen ok-
nál fogva kimaradtak a nyilvános telefon-
könyvből, vagy csak mobil telefonszámuk 
van, de azt szeretnék nyilvánossá tenni, 
vagy foglalkozásuk miatt szeretnének elér-
hetőek lenni. 

(a szerkesztő -webmester- megjegyzése) 
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Többször hallottuk e szót, de 
tán mégsem tudja mindenki, 
mit is jelent? 
Közreműködés + Együttmű-
ködés=Működés 

Országszerte 100 közösség alakult, mely-
nek célja a vidék fejlesztése. 
Tény, hogy a vidéki térségekben élők jöve-
delemének színvonala elmarad az országos 
átlagtól .A szolgáltató szektor aránya orszá-
gosan elmarad az uniós átlagtól. A munka-
nélküliségi ráta magasabb,a foglalkozta-
tottság alacsonyabb az országos átlagnál. 
Hogyan lehet ezen segíteni? 
A foglalkoztatási lehetőségek bővítésével,a 
vidéki vállalkozások támogatásával,új,és 
tisztességes megélhetést biztosító munka-
helyek teremtésével, az életminőség javítá-
sával. 
A Leader egy mozaikszó, ami azt jelen-
ti,hogy:”Közösségi kezdeményezés a vi-
dék gazdasági fejlesztése érdekében” 
Most egy 4 hónapig tartó tervezési szakasz 
közepén, végén vagyunk. Ha sikerül jó fej-
lesztési stratégiát alkotni, akkor az Új Ma-
gyarország Vidékfejlesztési Program Irányí-
tó Hatósága beválasztja csoportunkat a 70 
Leader közösség közé, és 2013-ig pályázha-
tunk olyan témákban,amit a közösség java-
sol. Sok ötletelés folyt, itt Cserkúton is. 
Sigora Irma szakértő/cserkúti lakos/ rész-
letes tájékoztatást adott minden érdeklődő-
nek, és segített összeállítani a cserkúti pro-
jekt ötleteket./pl tudásszolgáltatás, egész-
ségsziget, kerékpárutak, kulturális progra-

mok a 4 árpád kori templom bevonásával, 
helyi szatócsbolt, pékség-a teljesség igénye 
nélkül…/ 
A Leader nem a nagy pénzek forrása. A 
Leader az Új Magyarország Vidékfejlesztési 
Program negyedik, un módszertani tenge-
lye. 
Magyarországon már futott kísérleti prog-
ram 2002-2004 között, majd a Leader+ 
program 2004-2006 között. 
A Pécsi Kistérség 39 települést fog össze, 
köztük Pécset is. A Pécsi Kistérségnek 7 
mikro körzete van, mi a kővágószőlősihez 
tartozunk/Kővágósző lős, Bakonya, 
Kővágótöttős és Cserkút/ 
Most fogalmazzák meg a kistérségi szintű 
prioritásokat,és öt téma köré csoportosítják 
azokat 
Az öt téma: humánerőforrás fejleszté-
se,helyi gazdaságfejlesztés,turisztikai fej-
lesztések, élhető falu kialakítása, Leader 
fejlesztések. 
A turisztikai fejlesztések témakört itt Cser-
kúton a kultúrházban boncolgatták orfűi, 
romonyai, pellérdi, cserkúti polgármeste-
rek, civilek, kisvállalkozók, falusi vendéglá-
tók, Kovács Dezső vezetésével, ki e téma 
kiváló ismerője, és a kistérség települései-
nek segítséget adó szakértő. 
A továbbiakban is tájékoztatjuk önöket a 
Leader program alakulásáról. Kérjük, fi-
gyeljék híradásainkat. 

Kovács Ágnes 
képviselő 

Leader I. 

Legeltetés a Canán 

(a Helytörténeti Kiállítás tablójáról) 
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Téblábolok az önkormányzat udvarán csak 
úgy magamban, közben hangokra leszek 
figyelmes. Körülnézek, keresem a hang for-
rását. Sehol senki. Lehet, hogy orvoshoz 
kéne mennem? Hm, pedig határozottan 
hallom. A kemence felől. 

 …és csak így körülkerítettek, mint egy bal-
eseti forrást. Bezzeg, amikor elkészültem, 
hogy rámcsodálkoztak a népek. Szülőapá-
im büszkén virítottak mellettem. Nagyon 
meg voltak elégedve a teremtményükkel. 
Tudom nem voltam tökéletes, de az vesse 
belém az első kenyeret, aki az. Mikor is 
volt? Nagy sátoros ünnep idején, az biztos. 
Valami millenniumot emlegettek sürün. 

Nyüzsögtek az emberek, mászkáltak fel-
alá. Sorbaállás is volt, holmi kenyérlángo-
sokért. Csak tudnám, mit esznek rajta. Az-
tán voltak máskor, másfajta sütnivalók. 
Azokat szerettem. Mindenféle finom dolgo-
kat hordtak össze – kalács, cipó, pompos, 
sütemény – öröm volt sütni azokat. 

Sokféle ember tüsténkedett körülöttem. 
Egyik ügyesebb volt a másik kevésbé. Néha 
úgy befűtöttek nekem… Aha, ezt a hosszú 
hajú bambán bámuló langalétát is isme-
rem. Ő is mindég itt sertepertélt. 

És most tessék, ennyi év után itt állok a 
kidőlt oldalammal, megrogyva. Többen kőr-
bejártak komoly képpel – a szemük sem 
állt jól. Valamiben nagyon törték a fejüket. 
Megjavítanak, vagy lebontanak? 
Lebontanaaak??? Az nem lehet!!! Vagy új-
jáépítenek? Azt lehet. Ha jól értettem, effé-
lét is pusmogtak. Az már tiszta reinkarná-
ció, ha már kemencééknél létezik efféle. 
Bármit akarnak, igyekezni kéne, mert em-
lékszem, hamarosan eljő az ideje a sütöge-
téseknek, és akkor… 

Drága doktor úr! Nagyon súlyos? 

-nem- 

Egyszer volt egy kemence… 

Tanyai kemence 

Dunántúli sütőkemence a szabadké-
mény alatt 
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A Perecz-ház új tulajdonosai 

Meséljetek magatokról 
Gabi: hogy volt, mint volt? Mind a ketten az 
Alföldről érkeztünk, Anti Kecskemétről, én 
szarvasi vagyok, és ide jöttünk tanulni Pécsre. 
Nem ez volt a célállomás, de így alakult és itt 
találkoztunk. Én akkor már harmadéves vol-
tam ének-zene-karvezetés szakon az egyete-
men, Anti akkor jött ide biológia szakra. 
Sikondán volt gólyatábor, ott találkoztunk elő-
ször, és azóta együtt is vagyunk. Ennek már 
tizen…három éve. Középiskolás koromban Pé-
csen voltunk osztálykiránduláson, és már ak-
kor nagyon beleszerettem a városba, meg az 
itteni hegyekbe. Már egy ideje itt éltünk Pé-
csett, mikor egyszer a Jakab-hegyre kirándul-
tunk, távcsővel néztük ezt a falut. Nagyon  
szépnek jó fekvésűnek találtuk - menjünk, és 
nézzük meg. Ez kb. négy éve lehetett. Belesze-
rettünk, sokszor eljöttünk ide kirándulni, vagy 
a gyerekeket hoztuk el a játszótérre. Aztán né-
zegettük ezt a házat, amikor eladó volt, de ak-
kor nem tudtuk megvenni. Mikor másodszor is 
kint volt az „Eladó” tábla, a Jóisten csak meg-
segített minket, mert sikerült eladni a pécsi 
lakásunkat, a szőlősi telkünket, és így sikerült 
ide költöznünk. 
Van két kislányunk, Fruzsina és Franciska. 
Fruzsina szeptemberben megy az első osztály-
ba, Franciska nyáron lesz öt éves, még óvodá-
ba jár. Anti az orvosi egyetemen tanít, meg dol-
gozik, mint kutató. 
Mi a szakterületed? 
Anti: biokémikus vagyok, biokémiát oktatok 
meg kutatok is. A munkám kettős részű, egy-
részt a kutatással foglalkozom, és mellette a 
magyar oktatáson kívül a külföldi oktatásban 
is részt veszek. Én elsősorban német hallgató-
kat oktatok, de volt már angol csoportom is. 
Gabi: szerénykedik – tavaly tavasszal volt a 
doktori védése, ami nagyon jól sikerült, és mi 
nagyon büszkék vagyunk rá.  
Én Kozármislenyben a Művészeti Alapiskolá-
ban kezdtem el tanítani még az egyetem alatt. 
Öt évig tanítottam és mellette igazgatóhelyettes 
voltam. Aztán jöttek a kislányok. Mikor Fran-
ciska három éves lett, visszamentem dolgozni, 
de már nem tudtak ugyanabban a munkakör-

ben foglakoztatni, így most rendezvény- és 
programszervezés a munkám. Táborokat, kon-
certeket, és különböző programokat szerve-
zünk a gyerekeknek. Úgy néz ki egy nap, hogy 
reggel felkerekedünk, lerakjuk a gyerekeket az 
óvodában, én megyek a buszpályaudvarra, on-
nan Kozármislenybe, négy órakor vissza. Apa 
összeszedi a gyerekeket aztán engem és akkor 
jövünk haza. 
Úgy tudom, a népzenéhez van „valami kötődé-
sed”. 
Gabi: hát, hogyne. Annak idején, Békéscsabán 
konzervatóriumba jártam, ott tanultam hege-
dülni. Az én népzene tanárom Sebestyén Már-
tának az anyukája, Sebestyénné Farkas Ilona, 
a Móna néni volt, és nagyon belénk oltotta a 
népzene szeretetét. Én is elkezdtem népi hege-
dülni, a békéscsabai Békés Bandában játszot-
tam másfél-két évig. 
Anti: Gabi prímás volt ebben a csapatban… 
Gabi: nagyon-nagyon szerettem, gyönyörű idő-
szaka volt az életemnek. Aztán történt egy bal-
szerencsés dolog: az ízületeim nem bírták, ín-
hüvelygyulladásom lett. Az orvosok eltanácsol-
tak a további hegedüléstől, de én is éreztem, 
hogy nem tudom már olyan színvonalon csi-
nálni, ahogy azt magamtól elvárnám, így fel-
hagytam a hangszeres zenéléssel.  
Anti: mind a kettőnknek volt zenei kötődése, 
mert az egyetem alatt a Pécsi Nevelők Háza ka-
marakórusában énekeltünk a Tillai Aurél tanár 
úrnál, de már Kecskeméten is énekeltem egy 
kórusban. Ezeken a kórus utakon kovácsoló-
dott össze az a baráti társaság, akikkel a mai 
napig is összejárunk.  
Gabi: aztán a Dobos László vezette Bach 
Singers énekegyüttesben énekeltünk évekig. 
Fantasztikus évek voltak azok is. 
Anti: főleg barokk muzsikát énekeltünk, de 
könnyedebb műfajokba is belekóstoltunk. 
Madrigálokba, vagy akár könnyűzenei átiratok-
ba is, úgyhogy széles volt a repertoár. Megje-
lent két-három CD-nk is…sajnos az életvite-
lünkbe most nem fér bele, hogy esténként 
énekpróbára járjunk, mert nem tudjuk kire 
hagyni a gyerekeket. 
A házzal hogy álltok, hogy boldogultok? 
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Anti: hát vannak még nehézségeink. A tél kö-
zepén költöztünk, az egyik legrosszabb időpont 
költözésre, de szerencsések voltunk, mert pont 
abban az időszakban elég szép idő volt. Még 
nem fejeztük be az építkezést, a felső szintet 
kell még megcsinálni, meg külső burkolatokat, 
de már lakható a ház. Nagyon jól érezzük ma-
gunkat benne, és minden apró lépés nagy 
örömmel tölt el bennünket, de az egész építke-
zés is, mert sok mindent saját magunk végez-
tünk és ez adja nekünk a ház értékét. 
Gabi: sok ilyen apró értéke van az épületnek, 
amit azt hiszem soha nem fogunk elfelejteni. 
Karácsonykor, Szenteste napján délelőtt 11 
órakor fejeztük be a parkettázást - éjszaka  jó-
formán nem is aludtunk - mert az angyalkák 
nem hozhatják máshová a karácsonyfát, csak 
parkettázott nappaliba. A gyerekek a kecske-
méti, szentandrási rokonoknál voltak, aztán 
jöttek és hozták az ünnepi menüt, hogy ne-
künk ne kelljen főzőcskézni. Emlékezetes, me-
sebeli volt az első itt töltött karácsonyunk. 
Anti: egy beteljesedett álom. Volt is egy álmo-
dozós mappánk, amiben a házról voltak ada-
tok, képek, meg alaprajz, és abban tervezget-
tünk, rajzolgattunk, még le is festettük a há-
zat, hogy fog majd kinézni. Reggelente, mikor 
kávéztunk, mindig elővettük az álmodozós 
mappát, és arról beszélgettünk, hogy milyen jó 
lenne már Cserkúton lenni. 
Gabi: és valójában tényleg olyan lett, sikerült 
tartani magunkat az elképzeléseinkhez.  Amit 
még feltétlenül el akartam mondani, hogy a 
szomszédok  nagyon sokat segítettek és befo-
gadtak bennünket, és ezért rettentően hálásak 
vagyunk, mert tényleg amikor nehéz helyzet-
ben voltunk, Melitta néni  főzött nekünk. Lát-
ta, hogy egész nap dolgoztunk, és akkor azt 
mondta: gyertek gyerekek itt a húsleves, és ez 
nekünk óriási dolog. Vagy a Marika néni, ami-
kor disznótor volt, hozta át a friss hurkát, kol-
bászt: gyerekek egyetek. Valahogy azt hiszem, 
hogy ez a szolidalitás az amiért falura vágy-
tunk költözni. Hogy érezzük az odafigyelést, a 
szeretetet, az összetartást. Még ha kívülállók is 
vagyunk, de a lelkünk ide tartozik, de rettentő-
en. Azt hiszem szeretnek minket, és ez jó érzés. 
Anti: az olyan jó élmény volt, mikor tavaly au-
gusztus 20-án langalló meg kenyérsütés volt... 

Gabi:...és még nem laktunk itt, de már szóba 
álltak velünk, megkérdeztek erről-arról. Volt, 
aki megjegyezte, mert sokszor látott minket: 
„Tudom, hogy Cserkúton laktok, de melyik 
házban ?  
Anti: azt még nem mesélted, hogy kézműves is 
vagy egyben. 
Gabi:amikor elmentem szülni, elkezdtem ke-
resgélni, hogy mi az amit még szívesen csiná-
lok, és kasírozott dobozokat kezdtem el készí-
teni. Olyan jól sikerültek, hogy felbíztattak a 
barátok, mi lenne ha egy készlettel a húsvéti 
vásárra kimennék. És képzeld el, olyan sikere 
volt, hogy én magam is meglepődtem. Készítet-
tem vagy ötven különféle dobozt, és mindet el-
adtam. Azóta kijárok kézműves vásárokba,  
voltam például Magyarlukafán, bár most az 
építkezés miatt nem volt időm dobozolni. Sze-
retném folytatni ezt a kézművességet, mert na-
gyon-nagy örömöm van benne, szeretem csi-
nálni. Emellett járok Pécsre a baptistákhoz egy 
foltvarró klubba, és különböző terítőket készí-
tünk. Most voltam Kaposváron, elmentem két 
napra egy tanfolyamra, ahol igazi amerikai 
patchwork tanítók voltak, és tanították a 
szebbnél-szebb mintákat. Ezt is szeretem csi-
nálni, és arról gondolkodom, hogy szívesen ta-
nítanám is ezeket a technikákat. 
Anti:még az is fontos, hogy amikor ideköltöz-
tünk, nem csak cserkúti barátokat szereztünk, 
hanem kővágószőlősi, töttösi, bakonyai baráto-
kat is.  
Gabi:olyan szívélyes fogadtatásban volt ré-
szünk, és olyan légkör és baráti társaság kezd 
összekovácsolódni, hogy akik kívülállók látnak 
bennünket, megkérdezik: mióta is laktok ti itt, 
mert nagyon jól beilleszkedtetek. Marika néni 
is jön erre el, és beszól, ha a kertben bogará-
szom, hogy milyen virág kellene, és már hozza 
is…Melitta néni vödörszám lát el krizantémok-
kal, Misi bácsi lepermeteztette a gyümölcsfáin-
kat… úgy, hogy nagyon-nagyon sokat kapunk 
mi itt az emberektől. Nem győzünk elég hálá-
sak lenni!  
Köszönöm a beszélgetést, jó volt itt nálatok. 

Tapodi Antal és Tapodi Gabriella mesélt csa-
ládról, munkáról, cserkutiságáról. 

-nem- 
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Jegyzőkönyv 
Készült:  Cserkút Község Önkormányzat Képviselőtestületének  

 2008. április  15-én  9.00  órai kezdettel  megtartott üléséről. 

Az ülés helye:  Önkormányzati Hivatal 

Jelen vannak:a csatolt jelenléti iv szerint + 5 fő helyi lakos. 

Levezető elnök: Jónás József polgármester 

1.számu napirendi pont 

Jónás József 

Elmondja ,hogy Németh István munkaköri leírása elkészült , rendele-
teinket kihirdettük, a „kultur” padozatának cseréjét , a kőfal helyreállí-
tást beterveztük. 

A zárt ülésen 1 fő 50 eFt temetési segélyben, 1 fő 10 eFt rendszeres 
átmeneti segélyben , 1 fő 15 eFt átmeneti segélyben részesült. 

Kovács Ágnes 

Kér mindenkit ,hogy írjon a fórumba illetve a helyi újságba , a külte-
rületen lakók is mozgolódnak és többen felajánlották segítségüket. 

Jónás József 

Ismerteti a 2007.évi költségvetés végrehajtását  a kiadott számadatok 
alapján , melyben szerepel az önkormányzati vagyon kimutatása  is. 

Ismerteti a az év végével fennálló hátralékok pénzügyi számadatait , a 
várható megtérüléseket. 

A paksi RHK Kt. 2007.évi támogatása 11 mFt volt. 

Ismerteti továbbá a 2007.évben elvégzett beruházásokat és sikeres 
pályázatokat / Falunapra Kistérségtől ,Virágos Magyarországért, Paksi 
RHK Kht./. 

Sajnos a Duna Mecsek alapítványtól nem kaptunk támogatást az inter-
netszoba kialakítással kapcsolatban. 

3.számu napirendi pont    

Jónás József 

Elmondja ,hogy Pécsi kistérségi társulás megküldte idei évi ellenőrzé-
si programját amelyet igényeink szerint is állitottak össze , ennek 
alapján elkészült a 2008.évi belső ellenőrzési tervünk. Ismertetve a 
terv. / előzetesen kiadásra került./    

4.számu napirendi pont 

Jónás József 

Ismerteti  azon önkormányzati társulások 2007.évi tevékenységének 
összefoglalóját amelyekben  Cserkut Önkormányzata is részt vesz. 

5.számu napirendi pont 

Dr .Szász László 

Ismerteti  az előzetesen kiadott anyag alapján a szociális rendelet mó-
dosítási javaslatait , szóbeli kiegészítéssel együtt. 

6.számu napirendi pont  

Hágenthurn József 

Ismerteti a lakossági észrevételek alapján a falukép megfelelő kialakí-
tása érdekében tett észrevételeiket , javaslataikat a megoldások érde-
kében.  

Ezután ezt áttekintette a testület az előterjesztést .  Némely kérdésben 
azonnali intézkedés történik, közlekedési táblák kihelyezése 
Vörösdombi u. , Petőfi u. , - előzetes felmérés , szakértői vélemények 
után - kukákat vásárolunk és továbbadjuk az igénylő lakosoknak, 
fünyirás szervezettebbé tétetele / , 

7.számu napirendi pont - egyebek. 

Kovács  Ágnes 

Közli ,hogy az újságban le fogja írni a fentebb megbeszélteket. Felveti 
esetlegesen újból kőedények kihelyezését a házak elé , de valamilyen 
időállóbb anyagból. 

A látványtervvel hogyan állunk ? 

Jónás József 

Fogunk rakni edényeket , de csak oda ahol gondozni is fogják a virá-
gokat, ez volt a korábban a testület véleménye. 

A látványtervvel kapcsolatban jelenleg adatokat szolgáltatunk a terve-
zőnek  

Ismerteti az Önkormányzat 2008.évi közbeszerzési tervét. 

Elmondja ,hogy a Petőfi u. végi lámpatest felszerelés 67  eFt-ba kerül, 
a Vörösdombi uton ahol oszlopok  is kellenek 175 eFt lesz. 

A testület ezt jóváhagyólag tudomásul vette. 

Jónás József 

Ismerteti Vakaró József írásban irt levelét, amely a  Kerekes dűlő 
közművesítésével  kapcsolatos. Ő kérte ,hogy levele legyen ismertetve 
a testületi ülésen. 

A testületnek ismételten az volt a véleménye, hogy az önkormányzat 
nem tervezi egyenlőre a külterületek közművesítését, az utak további 
javítását. 

A külterületen élők is élvezik annak előnyeit ,hogy az önkormányzat 
nem kér semmiféle hozzájárulást a szemétszállításért, és a kommuná-
lis adó sem magas. 

Válaszolunk majd levelére. 

A  Falunapra ismét pályáztunk a Pécsi Kistérségnél. 

Javasolja ,hogy idén is nevezzünk be a “ Virágos Magyarországért” 
faluszépítő mozgalomba. 

Jónás József 

Elmondja ,hogy Pongrácz Éva Zsuzsanna művésznő felajánlotta Cser-
kútról készült képeit egy kiállításra - szívesen vesszük. 

Jónás József 

Ismerteti dr.Hargitai János levelét az erdőgazdaságok részvényeinek 
önkormányzati tulajdonba adásával kapcsolatban. 

Szabóné Szileczki Mónika 

Felveti esetlegesen egy kút elhelyezését a temető végén. 

Elmondja ,hogy felvetésünk alapján Tóth-Miklai Tibor vezetésével 
valószínűleg sportegyesület fog alakulni. 

Jónás József 

A vízvételi lehetőséget meg fogjuk oldani, vizes hordót fogunk odahe-
lyezni. 

Szabó Kálmánné 

Kérdezi ,hogy legyen-e főzés május 1-én a tónál. 

Hosszabb megbeszélést követően az volt a vélemény ,hogy halászlé 
legyen készítve mindenkinek. 

Szakács Gyuláné 

Elmondja ,hogy 2008.május 24-én turizmussal kapcsolatos fórum 
lesz , a meghívók kihordásában kéri az önkormányzat segítségét.  

dr.Szász László 

Elmondja ,hogy egyszerűsítenék a civil szervezetek elszámolásának 
ellenőrzését ,hogy ne kelljen mindent lemásolni. A testület ezzel 
egyetértett. 
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Tisztelt Lakosok ! 
Az utóbbi időben többször  előfordult ,hogy az utcán kóborolnak a kutyák , veszélyeztetve az arra haladó-
kat , továbbá  mások ingatlanjában , kertjében károkat okoznak. 
Ezért felhívom a T. Lakosok figyelmét a  kutyatartás szabályainak a betartására. 
A megfelelő kutyatartást felsőbb szintű jogszabályok és helyi rendelet is szabályozza 
 Az egyes szabálysértésekről szóló 218/1999./XII.28./ Korm. rendelet 3.§-a szabályozza a  Veszélyezte-
tés kutyával tényállást. 
E szerint aki a felügyelete alatt álló kutyát  

a település belterületén felügyelet nélkül bocsátja közterületre , kóborolni hagyja,  
természeti területen póráz nélkül elengedi ,kóborolni hagyja, 
harapós kutyáját nem zárt helyen tartja, vagy a ház /lakás/ bejáratán  nem helyez el erre 
utaló táblát,  

30.000 Ft-ig terjedő pénzbírsággal sújtható. 
Aki a fenti magatartással másnak 8 napon  belül gyógyuló sérülést okoz,  50.000 Ft-ig terjedő 
pénzbírsággal sújtható ! 
Helyi rendeleti szinten a Község Környezeti tisztaságának megóvásáról, az állattartásról és a közte-
rületek hasznosításának a rendjéről szóló 2/1991.számu rendelet  tartalmaz erre vonatkozó szabá-
lyokat. 
Ezen szabályok megerősítik a szabálysértési tényállásokat ! 

E szerint - a település területére háziállatokat felügyelet nélkül nem szabad kiengedni. 
ebeket  élelmiszer , vendéglátó üzletekbe, játszóterekre, egészségügyi 
intézményekbe, iskolákba, óvodákba még pórázon sem szabad bevinni. 
minden állatartartó köteles biztosítani,hogy állattartása következtében mások sérelmet ne szen-
vedjenek. 
Köteles betartani a hatályos közegészségügyi és járványügyi és állategészségügyi szabályokat. 
Előirt szankciók: az állattartási szabályok megszegése esetén 10 eFt birság 
szabható ki illetve a súlyos vagy ismételt megszegés esetén 
az állattartás korlátozható illetve a jogsértő az állattartástól eltiltható. 

Speciális rendelkezéseket tartalmaz  a Veszélyes és veszélyesnek minősített eb tartásáról és a tartás 
engedélyezésének szabályairól szóló 35/1997./II.16./ Korm. rendelet. 
Ez a jogszabály a pitbull terrier és keverékeire valamint az állat magatartása miatt veszélyesnek minősí-
tett ebekre vonatkozik. 
Itt szigorú engedélyezési eljárás után az ebeket egyedi mikrocsippel azonosítják és a tartásra a gazda kü-
lön engedélyt kap. 
 Cserkút, 2008.április 16. 

dr. Szász László 
körjegyző 

Figyelem, felhívás a lakosság részére ! 

Jónás József 

Elmondja ,hogy a belterületi útfelújítások folytatása kapcsán  megjött 
a három árajánlat , ismerteti őket. 

Cserkút Község Önkormányzatának Képviselőtestülete az ajánlat 
szerinti 

belterületi utak további felujitával kapcsolatban a  Szak-Kom Kft -t 
bízza meg 

Vállalkozási díj Áfával együtt : Petőfi u. 10.673.234 Ft 

Cserkút-plató   2.884.740 Ft 

A nyilvános ülésen más nem hangzott el , a képviselőtestület zárt ülés 
tartására tért át. 

kmf. 

Jónás József                        Dr .Szász László 

polgármester                          körjegyző 
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A Nagydorogon megrendezett kick-box profi gálán nagyszerűen szerepeltek a cserkúti 
sportolók. 
Az országból 5 csapat vett részt a gálán. 
A cserkúti csapat már a versenyre való odaérkezésnél felkeltette a figyelmet mivel közel 
50 ember lépet be a csarnokba egyszerre. 
A versenyt full-contact szabályok szerint játszották, ami teljes erejű ütést és rúgást je-
lent. 
17 harcos lépett a kötelek közé a helyi csapatból és a következő eredmények születtek. 

Szileczki Richárd 1 hely 
Szabó Dávid 1 hely 
Kiss Patrik 1 hely 
Mátics Tamás 1 hely 
Kollár Ketrin 1 hely 
Szileczki Mihály 1 hely 
Halász Szilveszter 1 hely 
Schmidt Szabina 1 hely 
Oroszi Roland 1 hely 
Hilbert Zsolt 1 hely 
Erdei Zsolt 1 hely 
Kiss Balázs 2 hely 
Gyulai Szabolcs 2 hely 
Scherczl Andrea 2 hely 
Drávai Virginia 2 hely 
Hergenröder Melitta 2 hely 
Kiss Ernő 2 hely 

A nap főmérkőzését a többszörös Világ és Európa 
bajnok ifjú Tóth-Miklai Tibor vívta az ASC profi ne-
hézsúlyú magyar bajnoki övéért, amit (k-1) szabá-
lyok között játszottak. 

Az 5 menetre kiírt küzdelem az első menetben vé-
get ért, Tibor hatalmas ütéseivel és rúgásaival az 
első menet 12. másodpercében máris harcképte-
lenné tette ellenfelét és ezzel el is döntötte a meccs 
további menetét. Az első menetben kétszer számolt 
ellenfél a menet végén nem tudta folytatni a küz-
delmet, így feladta a harcot. Tibor KO-val győzött. 
Az új nehézsúlyú profi magyar bajnok Tóth-Miklai 
Tibor lett, aki a Cserkuti Kick-Box csapat vezető 
edzője is egyben. 

Tibor nyáron védheti meg először címét  

Szenzációs kick-box siker 
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Többnyire földet műveltek: szántottak, 
vetettek, kapáltak, kaszáltak, arattak, 
csépeltek, szüreteltek, állatokról gondos-
kodtak vagy iparosok voltak. 

A középparasztoknak 20 hold körüli föld-
je volt, lófogata, ökrös fogata,  két-három 
tehene, egy anyadisznaja, disznók és ba-
romfik. A teheneket a Cana domb oldalán 
legeltették, a fák árnyékában deleltették 
a gémeskútnál, ősszel a vasúton túli ré-
tekre is lehajtották. Sokan jártak nap-
számba egy pécsi katonatiszt szőlejébe, a 
Kodó dűlőbe és a papi szőlőbe Miklósra. 
Jól termett a szőlő, finom borokat csinál-
tak. 

A megtermelt zöldséget, gyümölcsöt, a 
házilag elkészített túrót, tejfölt az asszo-
nyok bevitték a  pécsi piacokra, sokszor 
gyalog, fejükön egyensúlyozva a nehéz 

kosarat. A Szigeti úton a mai Orvosi 
Egyetemig kellett gyalogolni, itt tudtak 
villamosra ülni. Az árút a mai 25 emele-
tesnél lévő kis piacon, vagy a Kossuth té-
ri piacon adták el. 

Az 50-es években elmentek a férfiak az 
uránbányába dolgozni, ezután már egyre 
kevesebb család tartott tehenet, a hatva-
nas években eltűntek a tehenek a faluból. 
1961-ben alakult meg a TSZ, ebben töb-
ben továbbra is mezőgazdasággal foglal-
koztak. A közlekedési viszonyok javulásá-
val  sokan Pécsen találtak munkahelyet, 
sok fiatal Pécsre költözött. 

Ma a háztáji kerteken és szőlőkön kívül a 
cserkútiak nem foglalkoznak mezőgazda-
sággal. 

(a Helytörténeti Kiállítás tablójáról) 
 

Mit dolgoztak a cserkútiak? 

Hírek , közlemények - röviden 

• Újságunk lapzártája: minden hó  15-e, vár-
juk a friss híreket, cikkeket, érdekességeket, 
véleményeket. 

• Május 1-től az Polgármesteri Hivatalban vá-
sárolható kuka, azoknak, akiknek a szállítás 
gondot jelent. 

• Akinek a kukája bizonyíthatóan a Biokom 
hibájából sérült meg, írásban bejelentheti, 
kivizsgálják, és pótolják. 

• Április 28-án 18h-kor a kultúrházban köz-
meghallgatás lesz. 

• Felhívjuk a lakosság figyelmét, gyakran elő-
fordul, hogy szemétszállítás után kis szemét-
kupacok, csikkek, papírdarabkák maradnak 
a földön. Ezt mindenki takarítsa el heten-
ként. Legyen szebb, tisztább településünk. 

Hirdetés 
Sportbabakocsit (ernyőszerűen összecsukhatót), és 
10 kg feletti gyermeknek való autós biztonsági 
ülést vennék. 

Varga Ágnes , Tel.: (72) 374 059 

FALU-KÉP 
Felelős kiadó:Cserkút Község Képviselő Testülete 

Főszerkesztő: Müller István 
Szerkesztő: Németh István 

E-mail:cserkut2008@gmail.com 

Köszönetnyilvánítás 

Megköszönjük mindenkinek, akik felejthe-
tetlen szerettünk,  

özv. ÚJHELYI ISTVÁNNÉ 

betegségében testi-lelki támaszt adtak, te-
metésén megjelentek vagy egyéb módon 

fejezték ki együttérzésüket. 

Gyászoló család 



Az RHK Kft hírei 


